

QUINZAINÉ
DIRECTORS' FORTNIGHT
CANNES 2025

OFFICIAL SELECTION
ANNÉCY
2025
COMPETITION

BREAD WILL WALK

A film by • Un film de
Alex Boya

MFB
FNO





Alex Boya

Photo : Stéphan Ballard

ABOUT THE FILMMAKER

Born in Bulgaria, Alex Boya is a Montreal-based animator and filmmaker known for his surreal, hand-drawn storytelling. His film **Turbine** (2018) established his Kafkaesque vision. With **Bread Will Walk**, Boya continues to examine dystopian absurdity, crafting worlds where the grotesque and poetic intersect, and questioning the boundaries between human, object and the logic that binds them.

À PROPOS DU RÉALISATEUR

Montréalais d'adoption, l'animateur et cinéaste d'origine bulgare Alex Boya affectionne les récits surréalistes dessinés à la main. Sa vision kafkaïenne s'incarnait déjà dans son film **Turbine** (2018). Avec **Le pain se lève**, il poursuit son étude de l'absurdité dystopique, créant des mondes où grotesque et poésie se croisent, et mettant en question les frontières entre l'humain, l'objet et la logique qui les lie.

quinzaine
DIRECTORS' FORTNIGHT
CANNES 2025

OFFICIAL SELECTION
ANNÉCY
COMPETITION

ABOUT THE FILM

The planet is starving, but a corporation called The Mill has the solution: miracle bread. Except it turns people who eat it into fresh loaves of walking bread. A devoted sister tries to save her little bread-brother, who's being pursued by a hungry mob through twisted streets. Hunger reigns, reason crumbles. In a world that wants to eat you alive, can love defy appetite?

À PROPOS DU FILM

La planète meurt de faim, mais l'entreprise The Mill a trouvé la solution : le pain miracle! Seul bémol : il transforme en miche ambulante quiconque en prend une bouchée. Une sœur aimante tente de sauver son petit frère, mi-pain, mi-humain, pourchassé par une horde affamée dans les méandres de la ville. La raison s'émiette, rongée par la faim. Dans un monde où l'on s'entre-dévore, le cœur peut-il encore l'emporter sur l'estomac?

KEY CREDITS | ÉQUIPE PRINCIPALE

Written, Directed and Animated by |
Scénario, réalisation et animation **Alex Boya**
With the voice of | Avec la voix de **Jay Baruchel**
Original Music and Adaptation |
Musique originale et adaptation **Martin Floyd Cesar**
Sound Design | Conception sonore **Olivier Calvert**
Producer | Production **Jelena Popović**
Executive Producers |
Production exécutive **Robert McLaughlin, Christine Noël**
A **National Film Board of Canada** production |
Une production de l'**Office national du film du Canada**

TECHNIQUE

Paper and 2D hand-drawn animation with digital collage |
Animation 2D et papier dessinée à la main, avec collage numérique

© 2025 – 11 min 18 s

PRESS KIT

mediaspace.nfb.ca/bread-will-walk

DOSSIER DE PRESSE

espacemedia.onf.ca/bread-will-walk

CONTACTS

FESTIVALS

Élise Labbé
festivals@nfb.ca

PRESS | PRESSE

Nadine Viau
n.viau@nfb.ca
514-458-9745

SALES | VENTES

Nathalie Bourdon
distribution@nfb.ca



LE PAIN SE LÈVE
BREAD WILL WALK